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Erasmus beszámoló 

2022-ben, a 4. félévem végétől voltam 3 hónapnyi Erasmus+ mobilitáson a németországi 

Umweltcampus Birkenfeldnél (UCB). Azért döntöttem az Erasmus mellett, hogy 

megtapasztaljam, milyen a külföldi lét, milyen egy multinacionális közösségben élni, és hogy 

fejlesszem a nyelvtudásomat. Egyedül nem mentem volna bele, de szerencsémre akadt az 

évfolyamomban vállalkozó kedvű lélek. 

Ezt az intézményt választottuk a listából: 

Hogy félreértés ne essék: ennek az egyetemnek nem sok köze van Trierhez, csak annyi, hogy ez a trieri 

főiskola birkenfeldi campusa, ahol nagy hangsúlyt fektetnek a fenntarthatóságra. Ez a kínált 

képzéseken és a campus épületein egyaránt látszik. Azért választottuk Németország legzöldebb 

campusát, mert nem követel nyelvvizsgát, és ott a német tudásomat is feléleszthetem. A képzés 

nyelveként mi csak az angollal egyeztünk ki. De őszintén nekem nem is a tanulás volt ott a lényeg, 

hanem hogy ketten jól érezzük magunkat, illetve hogy az ottaniakkal beszélgetni, ismerkedni tudjak. 

Így nem csoda, hogy a mobilitás elején választott, és a végül teljesített tárgyaim jelentős eltérést 

mutatnak. Fontosabb volt az itthoni félév végi zh- és vizsgaidőszakban való helytállás. 

Nagyon jó tapasztalatom volt az emberek nyitottságával akár ott a campuson, akár a vonaton, vagy 

ahova épp elutaztunk. (Ó igen, egy nagyon hasznos dolog, ha az UCB hallgatója vagy: ingyen utazhatsz 

a tartományban busszal és vonattal.) Külföldi hallgatóként könnyű volt beszélgetésbe elegyedni 

másokkal odakint is, ennek örültem. 

 

Amíg szorgalmi időszak volt, minden szerdán szerveztek egy international eventet, ahol egy országról 

tartottak az onnan származók előadást, és megkínálták a végén a jelenlevőket jellegzetes ételükkel. 

Mint a nevében is benne van, nemzetközi hallgatóknak szervezik ezt az eseményt, amiből az UCB-n 

elég sok van. (Sőt, legtöbbjük teljes képzésre jelentkezett; ritka volt az olyan mint én, aki csak 1-2 

félévre maradt.) Akik részt vettek ezeken az eventeken, szintén nyitottak voltak, szóval kiváló alkalom 

volt ismerkedésre egy kis evés-ivás kíséretében. Az angol nyelvtudás a campuson mondhatni általános 

volt. 
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Az ISO (International Student Office) szervezésében részt vettem még egy international breakfast-on, 

és egy túrán, ahol a Geierlay-i függőhíd és egy ásványbarlang volt a főszerepben. Minden említett 

program ingyenes, akárcsak a többi, amit szerveztek. 

  

A szállást a kollégiumot üzemeltető társaság adta, ami úgy történt, hogy küldtek egy szállásajánlatot, 

amit lényegében el kellett, hogy fogadjak, mert úgyse tudtak másikat adni. Így kerültem egy tágas 

szobába, ami egy négyfős lakásban volt. Lakótársaim egy 23 éves luxemburgi, egy 20 éves mexikói, és 

egy 16 éves ukrán fiú voltak. Az internet biztosított volt, de persze netkábel kell hozzá, azt ajánlatos 

vinni. Volt egy kényelmes, matracos ágyam, ruhásszekrényem, polcos szekrényem, íróasztalom; 

Ez a fickó még 

táncolt is nekünk 

az előadása végén 

Különféle országokból származók 

megismerésére kiváló lehetőség. 

Na jó, lebuktam, itt mindkettő német. 
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kaptam ágyneműt és huzatot is. A fűtés rendben működött, ami áprilisban, májusban bizony kellett. 

Már előre tudtam, hogy az ottani időjárás hiányozni fog, mert amikor a nyári hőség szezonja volt itthon, 

ott épphogy volt egyszer 30 fok egész héten (bár mondták, hogy ennél melegebb szokott lenni ott is).

 

 

 

 

Fentebb az ún. kommunikácis épület látható. Van benne próbaterem zenészeknek, kis fitneszterem, 

csocsó és a „Teestube”, ami egy hallgatók által üzemeltetett leülős, teázós hely, ahol vegán reggeliket 

is tartanak (bárki csatlakozhat). Illetve van egy terem egy biliárdasztallal, aminek a kulcsát 

(transzponderét) ingyen el lehet kérni egy hétre. A biliárd használata is díjmentes. Sokat játszottam ott 

bent, 3 különféle társasággal is megfordultam a teremben.

Birkenfeld dombos tájai 
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Ezenfelül a kedvenc helyi szabadidős tevékenységeim a röplabda és a pingpong voltak. A röplabdát 

illetően 2 whatsapp csoportba is bekerültem, hogy értesülhessek, mikor lesz játék a pályán.

 

 

 

Ők voltak a kedvenc társaságom, akikkel röpiztem. Külsősök, és nem valami profik; pont ezért az volt a 

középpontban, hogy jól érezze magát aki ott van. Jó társaság, jó hangulat, jó zene sötétedésig. Akár 5v5 felállásban:) 

Ők már kicsit profibbak, de sűrűbben szoktak játszani. 

Akárki csatlakozhat. 

Pingpogozni szinte bármikor lehet. 

Ütőt és labdát kell vinni 

Mexikói (Diego jobbra) és luxemburgi 

(Anuar balra) lakótársaimmal is játszottam 
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A helyi menza említésre méltó, nekem nagyon tetszett. Hallgatóként nagyon kedvező áron lehet 

finomat ebédelni hétfőtől péntekig a Culinaria Restaurantban. Ha semmi extrát nem kérünk, egy sima 

menü – ami leveből, főételből, desszertből, és olykor salátából áll – 3,10 - 3,30 euró. A hétfőt kivéve 

minden nap lehet a helyi jellegzetességet, Currywurst-ot kérni.

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

Minden péntek vegán nap volt 

Hétfőn általában hamburger volt, 3,80€ körül. Ez a szép malacsültes menü 3,10€ volt 

De sülthúsból nem volt 

hiány egyik héten se 



Kovács Adrián 
2022. 08. 22. 

Mérnökinformatikus hallgató, NJE 
 
 

 

 

 

 

A menzánál van egy kocsma is, ahol szinte minden héten volt buli. 

Az alábbi képek közvetlenül az első ottani vizsgám után készültek. 

Kérdezte az oktató, hogy miért öltöztem ki így, 

állásinterjúm lesz? (Én voltam a legjobban 

kiöltözve a teremben.) Azt feleltem, mert ez egy 

vizsga. A „hatalmas” német szigorban mindenki 

nyugodtan mehet melegítőben is vizsgázni, és 

akármennyivel hajthatunk az autópályán(!)… 

Ó, és ki van mellettem a képeken? Bemutatom 

Laurát, a 25 éves rúdtáncfanatikus angoltanárnőt, 

akihez a gazdasági angolra jártam. Szerinte a 

második kép lett a legjobb :) 

A némettanárnő is nagyon kedves volt. Nemcsak az utolsó órára, hanem a vizsgára is hozott nekünk 

némi édességet, hogy jobban fogjon az agyunk. 

Különféle zsemléket, zöldségeket, és dressinget lehetett kérni az ebédhez. 

Desszertnél is lehetett választani joghurt/mousse/pudding/tejberizs és gyümölcs közül 


